



A YEAR-ROUND COMMITMENT TO PEACE

The Normandy for Peace initiative is active throughout the year with various projects, around 4 main axes: Campus, Resources, Dialogues and Culture & Science.

It is an annual programme of educational projects, exhibitions, university symposia and cultural events. Organised by the Region and its partners, these meetings are a testimony to the anchoring of the values of peace and freedom in Normandy and find universal resonance.

Thus, Normandy for Peace is spread around the world by a network of some 50 partners including NGOs, think tanks and institutions, who work to develop actions and tools to raise awareness and inform decision-making on the international issues of our time.



In 2025, an exceptional conference was organised in Jersey with Le French Festival. Three international experts discussed the relations between the United Kingdom and France in light of a rapidly changing global order.



*Scan to watch the conference:
"The Franco-British Relationship:
spearhead of European Security."*



*Standing up, moderator: Murray NORTON, Chief Executive of Jersey Chamber of Commerce.
Sitting from left to right, speakers: Thibaud HARROIS, senior lecturer in British Politics at the Université Sorbonne Nouvelle, Paris 3; Sylvie BERMAN, French diplomat, former French ambassador to Russia, China and the UK; Dr Becky ALEXIS-MARTIN, researcher at the University of Bradford*

In addition, the Normandy Region finances throughout the year educational projects around the memory of the victims of the Shoah carried out within Norman high schools and apprenticeship schools.

The annual tour includes a day at the Caen Memorial with a witness who survived the Auschwitz-Birkenau camp and a public restitution of learning contents at the Caen Memorial. Each year, the Shoah Memorial in close connection with the Rectorate of Normandy provides pedagogical guidance to 150 young Normans.



Caen Memorial, picture by Caen Là Mer ©

UN ENGAGEMENT POUR LA PAIX QUI SE POURSUIT TOUT AU LONG DE L'ANNEE

L'initiative Normandie pour la Paix se décline également dans des projets tout au long de l'année, autour de 4 grands axes : Campus, Ressources, Dialogues et Culture et Sciences.

C'est une programmation annuelle de projets pédagogiques, d'expositions, de colloques universitaires et d'événements culturels. Organisées par la Région et ses partenaires, ces rencontres témoignent de l'ancrage des valeurs de paix et de liberté en Normandie et trouvent un écho universel.

Ainsi Normandie pour la Paix est portée dans le monde par un réseau d'une cinquantaine de partenaires regroupant ONG, think tanks et institutions, qui travaillent à l'élaboration d'actions et d'outils pour éveiller les consciences et éclairer la prise de décision sur les enjeux internationaux de notre temps.



En 2025, une table ronde exceptionnelle est organisée sur Jersey dans le cadre du French Festival. Trois experts internationaux se sont retrouvés afin de discuter des relations entre le Royaume-Uni et la France à l'aune d'un ordre mondial en pleine mutation.



*Scanner pour regarder la table ronde :
“La relation franco-britannique, fer de lance de la sécurité européenne”*



Debout, modérateur : Murray NORTON, Directeur de Jersey Chamber of Commerce.

Assis de gauche à droite, intervenants : Thibaud HARROIS, maître de conférences en politique britannique à l'Université Sorbonne Nouvelle, Paris 3 ; Sylvie BERMAN, diplomate française, ancienne Ambassadrice de France en Russie, Chine et au Royaume-Uni ; Dr Becky ALEXIS-MARTIN, chercheur à l'Université de Bradford

Par ailleurs, la Région Normandie finance tout au long de l'année des projets pédagogiques autour de la mémoire des victimes de la Shoah menés au sein de lycées normands et de centres de formations d'apprentis. Le parcours annuel est notamment constitué par une journée au Mémorial de Caen avec un grand témoin rescapé du camp d'Auschwitz-Birkenau et une restitution publique des productions pédagogiques au Mémorial de Caen. Chaque année, 150 jeunes Normands bénéficient d'un accompagnement pédagogique assuré par le Mémorial de la Shoah en lien étroit avec le Rectorat de Normandie.